
Športni park Kodeljevo
- za vsakega nekaj

Skorajda bi težko verjeli, da je v naši občini, pa tudi v vsej Ljubljani, še kdo,
ki še ni stopil v Športni park Kodcljevo. To je približno sto tisoč kvadratnih
metrov površin, ki so namenjene za vsakovrstno športno udejstvovanje, poleg
tejja pa jih s pridom uporabljajo tudi sprehajalci, kolesarji, sonca /eljni kopalci,
pa tudi kužki, ki se zadovoljijo s kakšnim sturim divjim kostanjem. Vsaj tako
pravi Alojz Mavrie, direktor delovnc skupnosti Zveze športnih društev Slovan,
čemur bi na kratko rekli: vodja športnega parka.

Park upravlja Zveza športnih društev
Slovan. ki ima pod svojim okriljem trinajst
klubov. to od košarke pa do balinanja. Na
voljo jim je več asfaltnih ploščadi za roko-
met. mali nogomet in košarko. dve nogo-
metni igrišči. devet igrišč za tenis. od tega
sedem peščenih. eno z umetno travo in
eno betonsko. potem je tu atletska steza in
pa seveda dobro znano Kopališče Kode-
ljevo, ki je imelo v letošnji sezoni rekorden
obisk. Malo zaradi vojne v sosednjih drža-
vah. malo zaradi nizkega družinskega pro-
računa.

Poleg Slovanovih ilmsk\ te površine
uporabljajo Se rekreativci. taki. ki se pri-
dejo rekreirat nekajkrat na leto. pa tudi
tisti. ki so združeni v družabno rekreativ-
nem klubu. v katerem lahko sodelujejo
vsi. ki imajo radi šport. pa zaradi tega ali
onega razloga ne morejo gojiti vrhunskega
športa. Predvsem dvorano in pa atletsko
stezo uporablja tudi Fakulteta za telesno
kulturo. To je nekoliko nenavadno. saj bi
morala taka ustanova imeti svojo lastno
športno infrastrukturo. Kljub temu, da so
jo v preteklosti že večkrat »prestavljali«.
še vedno stoji na Gortanovi ulici. ki. kot
zagotavlja gospod Mavrič, ni najboljše me-
sto zanjo.

Pa si poglejmo, kaj vse najdemo na Ko-
deljevcm:

Najprej sama površina. Le-ta je v bistvu
v nekakšnem obroču. tako da se ne more
širiti prav nikamor. Nekaj objektov (gre
predvsem za grad Kodeljevo) je tudi pod
spomeniškim varstvom. tako da kar velik
prostor ostaja neizkoriščen in v bistvu pro-
pada. V gradu bi se dalo urediti hotelsko
ponudbo; da je ni, je velika pomanjkljivost
športnega parka. Ideja je res lepa. a ni
izvedljiva \z dveh razlogov; objekti niso
v lasti Zveze. pa tudi te bi bili. ni denarja
za kakršenkoli večji poseg. čeprav jih je
nekaj nujno potrebnih.

Potem je tu dvorana. To je bistvo vsa-
kega športnega centra. Slovanova. ki pre-
more 1550 sediSč ali 3500 stojišč. sicer služi
svojemu namenu. a je vse prej kot idealna.
Toplotne izolacije v bistvu ni, tako da
pozimi športniki dobršen del časa. name-
njenega treningu. porabijo za ogrevanje.
Iz lastnih izkušenj vem. da to botruje mar-
sikateri poškodbi. Ko so dvorano gradili.
je bila energija še poceni, danes pa seveda
ni več tako. Kljub omenjenim težavam pa

je dvorana v celoti izkoriščena. saj se v njej
trenira in tekmuje praktično od zgodnjega
jutra do poznega večera. V dvorani vsake
toliko časa organizirajo tudi kako kulturno
prireditev (koncerti...). ki prinese veliko
več denarja kot šport. Preživeti je pač
treba.. .

Na treh asfaltnih ploSčadih so igrišča za
košarko. rokomet in mali nogomet. Pred-
vsem v poletnih mesecih jih s pridom upo-
rabljajo pionirske in mladinske košarkar-
ske ekipe. na njih pa potekajo tudi najra-
zličnejše rekreativne lige v malem nogo-

metu. Betonsko igrišče za dvorano upo-
rabljajo predvsem rokometaši. Ko igrišč
ne zasedajo Slovanove ekipe. so le-ta pro-
sta za individualno neorganizirano upo-
rabo.

Dvoje nogometnih igrišč uporabljajo se-
veda predvsem nogometaši. Eno je kar
zgledno (vsaj sama igralna površina).
drugo pa je največkrat. podobno zapuš-
čeni njivi. Kljub denarni suŠi bi lahko bilo
drugače. Tudi tribune so zelo problema-
tične. V kratkem jih nameravajo posodo-
biti. Okoli glavnega igrišča je. tako kot je
v navadi. tudi atletska steza. ki pa jo upo-
rabljajo v glavnem posamezniki. Kaj več
tudi tu onemogoča zastarelost. Bi se pa
dalo s kakšno delovno akcijo marsikaj na-
rediti. Če že ne drugega, vsaj populiti ple-
vel. ki je začel rasti med peskom.

Dobrih 80% časa »prebijejo« na Slova-
novih teniških igriščih rekreativci. Po-
dročje. na katerem se razprostirajo. je kot
nalašč za to; okoli njih je veliko zelenja,
predvsem dreves, ki ob pasjih dneh igral-
cem nudijo prepotrebno senco. Igrišča so
dobro vzdrževana. cene pa ne odstopajo
od standardov. V bližini je tudi teniška
trgovina in pa servis, ki neicako zaokrožu-
jeta teniško ponudbo po načelu: vse na
enem mestu. Tudi na pivo se po končani
partiji ni treba voziti z avtomobilom.
Sploh se mi zdi. da tenis kar precej pri-
speva k splošni oceni športnega parka.

Prav tako pa to velja za bazen, ki je
edini objekt. ki se uporablja le v rekreacij-
ske namene. Zakaj. se bodo morda vpra-
šali nekateri. Odločilna napaka je bila na-
rejena že na mizah arhitektov. ki se jim je
zdela oglata oblika predolgočasna in so
namesto šitirikotnika sprojektirali šestkot-
nik. Čeprav sta daljši stranici le malo za-
lomljeni. je to vendarle dovolj, da v takš-

nem bazenu ne velja noben rezultat. Za
vrhunska tekmovanja bi morala biti voda
ogrevana, tušev s toplo vodo n i . . . Če ni
poskrbljeno za vrhunske športnike, je zato
toliko bolj za vse vode željne sezonske
kopalce. Kopališče Kodeljevo je eno iz-
med najbolje urejenih kopališč, ne le
v Ljubljani. ampak v vsej Sloveniji. Vod-
nih površin je dovolj, travnatih tudi (na
njih so improvizirana igrišča za košarko in
odbojko). na voljo so trije tobogani, dva
vratolomna in en manjši. za še brezzobe
prebivalce planeta pa je na voljo čofotal-
nik. Gostinska ponudba je dobra. Poleg
vsega naštetega so tudi cene znosne, še
posebej. če upoštevamo, da so popoldan-
ske karte za polovico cenejše. Skratka. za
vse. ki ne pridejo na Kodeljevo postavljat
rekordov...

Vedno bolj popularen fitness sicer ne
sodi pod ZŠD Slovan, ampak pod fakul-
teto, to pa ni ovira. če si hoče kdo okrepiti
mišice in polepšati stas. Za nogometno
tribuno je tudi balinišče. na katerem se
rekreirajo in tekmujejo tisti z mirnimi ro-
kami.

Pri ZŠD Slovan profesionalno dela le 20
Ijudi (pred osmimi leti jih je bilo 56, pred
šestimi pa 44). sem pa sodijo prav vsi. od
trenerjev do snažilk. Človek tej številki
kar ne bi verjel. prav rad pa verjamem
gospodu Mavriču. ki pravi. da se ne zgodi
tako redko, da kdo iz uprave priskoči na
pomoč klubskemu bifeju.

In ko smo ravno pri tenv. gostinska po-
nudba je kar pestra. Tudi na račun števil-

nih zasebnih lokalov. ki hodijo v zelje
klubskim. Z gostilno Jama je uprava ZŠD-
ja sklenila površno pogodbo, tako da tudi
tu ne morejo nadzorovati položaja.

Pa sklenimo: Športni park Kodeljevo je
prav gotovo center športa v naši občini. pa
tudi njeni okolici. V njem poridejo na
lačun tako vrhunski športniki kot rekre-
ativci. To in široka izbira športnih objek-
tov ter vsega, kar sodi zraven, je bistvena
primerjalna prednost tega športnega
parka. K slabi oceni pa prispevajo prostor-
ska omejenost ter kronična zastarelost in
nedodelanost objektov. Podoba parka je

značilno Sportna. Šport ima prednost pred
raznimi ljudskimi veselicami. koncerti in
pasjimi razstavami, čeprav se da s slednjim
krepko zaslužiti.

Vsi, ki kaj dajo na zdrav duh. bi morali
vsaj sem in tja. če že ne redno. obiskovati
ta park. Tudi športnih navdušencev. navi-
jačev. je več kot premalo. Tudi to bi po-
magalo dvigniti kvaliteto športa. Skratka.
ni pravega športnega življenja v smislu ve-
like družine, kar ZŠD Slovan vendarle
je . . .
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